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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Souhrn významných legislativních událostí
7.4.2014 – 13.4.2014
Vláda schválila několik novel zákonů z oblasti finančního trhu, řekl ČTK mluvčí vlády Martin Ayrer.
Jedním z návrhů je omezení plateb v hotovosti, které by se mělo vztahovat i na případy, kdy závazek
zaplatit teprve vzniká. Vyplývá to z novely zákona o omezení plateb v hotovosti.

Vláda

9. dubna 2014

Penze porostou tak jako dřív, penzisté si polepší o 205 Kč
Důchody porostou od ledna 2015 stejně jako do roku 2012. Návrh ministryně práce Michaely
Marksové Tominové (ČSSD) na navrácení původní vyšší valorizace, která platila před úspornými
škrty, podle informací ČTK schválila dnes vláda. Penzistky a penzisté by si navíc mohli přilepšit víc,
než uloží zákon. Místo očekávaných zhruba 150 korun by mohli v průměru dostat asi 205 korun.
Ministr financí Andrej Babiš (ANO) s tímto plánem souhlasí.

Vláda se dohodla na navýšení plateb za státní pojištěnce
Koaliční kabinet se po sporech v předchozích dnech dnes dohodl na navýšení plateb za státní
pojištěnce. ČTK to sdělil premiér Bohuslav Sobotka (ČSSD) s tím, že ministerstvo zdravotnictví
poskytne příští rok na spolufinancování tohoto opatření miliardu korun z účtu Státního ústavu pro
kontrolu léčiv (SÚKL). Navýšení plateb přinese letos zdravotnictví 2,1 miliardy korun, které by měly
dostat nemocnice na kompenzaci zrušených stokorunových poplatků.

Vláda schválila návrhy zákonů v oblasti finančního trhu
Vláda dnes schválila několik novel zákonů z oblasti finančního trhu, řekl ČTK mluvčí vlády Martin
Ayrer. Jedním z návrhů je omezení plateb v hotovosti, které by se mělo vztahovat i na případy, kdy
závazek zaplatit teprve vzniká. Vyplývá to z novely zákona o omezení plateb v hotovosti.

Vláda souhlasila s návrhem na jmenování 17 nových soudců
Vláda dnes souhlasila s návrhem na jmenování 17 nových soudců, který předložila ministryně
spravedlnosti Helena Válková (ANO). Vyplývá to z výsledků jednání vlády zveřejněných na webu.
Mezi kandidáty převažují ženy, nováčci posílí především okresní soudy v obvodu ústeckého krajského
soudu, které dlouhodobě patří k nejpřetíženějším v republice.

Vláda schválila dokument nutný pro čerpání peněz z EU
Vláda schválila finální verzi Dohody o partnerství, která je nutná pro čerpání peněz z EU v příštích
sedmi letech. Dokument ČR v následujících dnech oficiálně zašle Evropské komisi, informovala dnes
mluvčí ministerstva pro místní rozvoj (MMR) Radka Burketová. ČR může v letech 2014 až 2020
získat až 594 miliard korun.

Vláda schválila novelu usnadňující hledání pachatelů přestupků
Vláda schválila novelu zákona usnadňující potrestání zahraničních pachatelů dopravních přestupků.
ČTK to řekl mluvčí ministerstva dopravy Martin Novák. Novela zákona o provozu na pozemních
komunikacích na základě směrnice EU zavádí povinnou přeshraniční výměnu informací o pachatelích



závažných dopravních přestupků

Hořlavé spreje budou muset být označeny symbolem plamene
Spreje, které jsou klasifikovány jako hořlavé či extrémně hořlavé, by měly být nově označeny
symbolem plamene. Vyplývá to z důvodové zprávy k návrhu nařízení vlády, které dnes ministři
schválili. Materiál předložilo ministerstvo průmyslu a obchodu (MPO). Nařízení má sjednotit
označení aerosolových rozprašovačů v ČR s unijní směrnicí.

Vláda o rok odložila spuštění centrálního registru zbraní
Vláda na dnešním jednání o rok odložila spuštění centrálního registru zbraní, který měl začít
fungovat od letošního 1. července. Vyplývá to z výsledků jednání kabinetu zveřejněných na webu.
Systém zatím nebyl dokončen a podroben testování.

Vláda vzala na vědomí dopravní zakázky za 64,5 miliardy Kč
Vláda vzala na vědomí plán veřejných dopravních zakázek v hodnotě 64,5 miliardy korun. ČTK to
řekl mluvčí ministerstva dopravy Martin Novák. Jde o 72 významných staveb na silnicích, železnicích
i vodních cestách a další projekty, na které chce resort letos vypsat výběrová řízení. Zveřejněním
připravovaných projektů chce úřad dosáhnout navýšení rozpočtu Státního fondu dopravní
infrastruktury (SFDI), jehož prostřednictvím se dopravní stavby financují.

Vláda schválila vznik nové CHKO Kokořínsko-Máchův kraj
Máchův kraj se stane součástí Chráněné krajinné oblasti Kokořínsko. Vláda dnes schválila její
rozšíření o oblast Dokeska. Díky tomu se podle ministerstva životního prostředí, které návrh nařízení
předložilo vládě, ochrání unikátní příroda a krajinný ráz celé oblasti. Od 1. září tak vznikne nová
chráněná krajinná oblast Kokořínsko - Máchův kraj. Výjimečnost lokality dokládá i návrat vlka po
100 letech, který potvrdily instalované fotopasti. Vznik nové CHKO vítají i ekologové.

Ministerstva budou mít své zástupce v orgánech ICRC
Čtyři ministři budou mít své zástupce v orgánech Mezinárodního centra klinického výzkumu (ICRC)
Fakultní nemocnice u sv. Anny v Brně. Měli by dohlédnout na finanční toky v této instituci.
Novinářům to po jednání vlády řekl vicepremiér a ministr pro vědu a výzkum Pavel Bělobrádek
(KDU-ČSL). Ústav dlužil peníze americké klinice Mayo. Hrozilo, že klinika přestane s centrem
spolupracovat.

Vláda je pro rozvoj jaderné energetiky, ale bez státní podpory
Vláda dnes vyjádřila zájem pokračovat v rozvoji jaderné energetiky v ČR, ovšem bez jakéhokoliv typu
státních záruk. Na tiskové konferenci po jednání vlády to uvedl premiér Bohuslav Sobotka. Generální
ředitel energetické společnosti ČEZ Daniel Beneš tento týden přitom uvedl, že si nedovede
představit, že firma ČEZ v současné situaci postaví dva bloky Jaderné elektrárny Temelín bez státní
podpory.

Vláda přerušila debatu o řešení situace kolem Dolu Paskov
Vláda dnes přerušila debatu o řešení situace kolem Dolu Paskov. Znovu by se k bodu měl kabinet
vrátit 28. dubna. Vicepremiér Andrej Babiš (ANO) po jednání řekl, že vláda nyní čeká na návrh
smlouvy, který by jí měl na základně předchozích jednání zaslat vlastník dolu, společnost NWR. S
vlastníkem by měl Babiš jednat společně s ministrem průmyslu Janem Mládkem (ČSSD). Podle
premiéra Bohuslava Sobotky (ČSSD) by jednání v příštích dnech měla být velmi intenzivní.

Poslanecká sněmovna

8. dubna 2014



Sněmovní komise žádá data o informování sledovaných o odposleších
Ministerstva vnitra a spravedlnosti neprověřují povinnost policie, státních zastupitelství a soudů
sdělovat po pravomocném skončení případů lidem, na něž byl nasazen odposlech, že byli
odposloucháváni. Sněmovní komise pro kontrolu použití odposlechů požádala oba úřady o příslušné
údaje, dosud žádnou evidenci nevedly, řekl ČTK po dnešním jednání komise její předseda Daniel
Korte (TOP 09).

9. dubna 2014

Platy ústavních soudců možná poměrně výrazně vzrostou
Platy ústavních soudců možná poměrně výrazně vzrostou. Změnu výpočtu jejich odměňování dnes
podpořil sněmovní ústavně-právní výbor. Ústavní soudci nyní mají nižší platy, než jsou například na
Nejvyšším soudu. Vypočítávají se ze základu pro ústavní činitele, tedy například pro poslance,
senátory a ministry. Soudci mají letos tento základ asi o 12.800 korun vyšší. Navýšení platů
ústavních soudců by si vyžádalo asi o 7,4 milionu korun navíc.

Sněmovní výbor podpořil zákon o kybernetické bezpečnosti
Sněmovní ústavně-právní výbor dnes doporučil poslancům schválit vládní návrh zákona o
kybernetické bezpečnosti beze změn. Norma má mimo jiné stanovit pravidla spolupráce mezi
soukromým sektorem a veřejnou správou při předcházení útokům na informační technologie.

Poslanci se přeli o povinnost vymáhání škody po úřednících
Poslanci z ústavně-právního výboru se dnes přeli o novelu TOP 09 a Starostů, podle níž by stát musel
vymáhat po úřednících škodu, kterou mu způsobili nezákonným rozhodnutím nebo nesprávným
postupem. Kritici se obávají například toho, že se úředníci budou bát rozhodovat. Výbor nakonec
projednávání normy na týden přerušil, čekají se pozměňovací návrhy.

Sněmovní branný výbor je pro zrušení vojenského újezdu Brdy
Sněmovní branný výbor dnes doporučil poslancům schválit návrh zákona o zrušení vojenského
újezdu Brdy a zmenšení ostatních výcvikových prostorů. ČTK to řekli členové výboru Ivan Gabal
(KDU-ČSL) a Antonín Seďa (ČSSD).

NKÚ by měl kontrolovat veřejné peníze, doporučil sněmovní výbor
Nejvyšší kontrolní úřad (NKÚ) by měl podle sněmovního ústavně-právního výboru prověřovat
nakládání s veřejnými penězi, s penězi z veřejných rozpočtů a také s majetkem firem, v nichž má
majetkovou účast stát nebo kraje a obce. Podrobnosti by stanovoval zákon o úřadu. Výbor tak dnes
doporučil pozměnit poslaneckou ústavní novelu, která má rozšířit pravomoci NKÚ.

10. dubna 2014

Kalousek chce zveřejňování smluv i pro firmy, které berou dotace
Firmy, které dostávají od státu dotace, by měly na internetu v centrálním registru zveřejňovat své
smlouvy stejně, jako by to podle navrhovaného zákona měl dělat stát nebo kraje. S tímto návrhem
dnes přišel do sněmovního kontrolního výboru místopředseda TOP 09 Miroslav Kalousek a navrhl ho
vložit do návrhu zákona o registru smluv, kterým se výbor zabýval. Kontrolní výbor o jeho návrhu
nerozhodl a projednávání předlohy přerušil.

Firmy asi budou opět dostávat příspěvky na zdravotně znevýhodněné
Firmy budou zřejmě znovu dostávat od státu příspěvky na mzdu zdravotně znevýhodněných
zaměstnanců. Tuto kategorii pracovníků má obnovit novela o zaměstnanosti, kterou dnes poslancům
doporučil schválit s některými změnami sociální výbor.



Výbor podpořil odklad zákona o úrazovém pojištění, navíc delší
Sněmovna možná odloží účinnost zákona o úrazovém pojištění o další dva roky místo jednoho, jak
navrhovala vláda. Změnu dnes za souhlasu ministerstva práce a sociálních věcí navrhl schválit
poslancům jejich sociální výbor. Kabinet by tak měl více času pro zpracování nových úprav.

Výbor je proti zvýšení sociálního stipendia na vysokých školách
Návrh KSČM na růst sociálního stipendia na vysokých školách ve sněmovním sociálním výboru
narazil. Poslanci dnes na návrh zpravodajky Radky Maxové (ANO) doporučili plénu předlohu
zamítnout. Komunisté v ní chtějí zvýšit sociální stipendia o 480 na 2100 korun měsíčně. Příští týden
normu posoudí školský výbor.

11. dubna 2014

Do volby radního ČRo se zatím přihlásilo pět kandidátů
Sněmovna zatím obdržela pět nominací do volby jednoho člena Rady Českého rozhlasu. Návrhy
kandidátů je možné podle informací ČTK předkládat do dnešní půlnoci nebo zaslat poštou. V
takovém případě bude rozhodovat datum na poštovním razítku.

Senát

8. dubna 2014

Senát se sejde 23. dubna k novelám o cizincích a veteránech
Senát se sejde 23. dubna. Schvalovat má novely o zaměstnanecké kartě pro cizince, o účtování
poplatků za obnovitelné zdroje energií nebo změnu podmínek pro získání výhod válečného veterána.
Termín schůze dnes stanovil senátní organizační výbor.

Prezident

8. dubna 2014

Zeman na ústavní soudce navrhl Lichovníka, Šimíčka a Nykodýma
Prezident Miloš Zeman navrhl senátorům na ústavní soudce prezidenta Soudcovské unie Tomáše
Lichovníka, předsedu volebního senátu Nejvyššího správního soudu Vojtěcha Šimíčka a bývalého
ústavního soudce Jiřího Nykodýma. Nominace dnes obdržel předseda horní komory Milan Štěch
(ČSSD). Předpokládá, že Senát o nominovaných rozhodne koncem května po projednání ve výborech.

Pozn.:

Praha navrhla uzákonit metropoli jako jeden volební obvod
7. dubna 2014 - Do Sněmovny dorazil další návrh, podle kterého by Pražané volili do městského
zastupitelstva v jednom obvodu a dělení metropole by před volbami nebylo možné. Předlohu podalo
hlavní město. Pokládá ji za vhodnější než návrhy skupiny poslanců, jejichž cíl je obdobný. Poslanecké
normy by navíc zkrátily funkční období nového pražského zastupitelstva na polovinu. Pražané by
kvůli tomu napříště volili zastupitele v termínu krajských, nikoli obecních voleb, jako je tomu nyní.

Soudní dvůr EU odmítl spornou unijní směrnici o uchovávání dat
8. dubna 2014 - Soudní dvůr Evropské unie dnes rozhodl, že sporná směrnice o preventivním
uchovávání údajů o internetové a telefonní komunikaci odporuje unijnímu právu. Právní norma je
tedy neplatná. Podle soudu v Lucemburku opatření znamenalo "mimořádně závažný a rozsáhlý



zásah" do soukromí a základních práv občanů. V České republice zrušil Ústavní soud spornou část
zákona o uchovávání dat v roce 2011, o rok později vstoupila v platnost novela, která podmínky
skladování a zveřejňování údajů upravila.

Nejvyšší soud nově stanovil větší než malé množství drog
9. dubna 2014 - Nejvyšší soud (NS) nově stanovil, jaké množství drog má policie a justice považovat
za větší než malé. U marihuany a pervitinu soudci zvolili oproti dosavadní praxi přísnější metr,
zdůvodnili to zvýšením počtu uživatelů a rozvojem velkovýroby. Donedávna upravovalo hraniční
hodnoty vládní nařízení, které ale zrušil Ústavní soud. Nyní stejný účel zastane stanovisko trestního
kolegia NS. Čísla jsou však orientační a je nutné zohledňovat další okolnosti, stojí ve stanovisku,
které dnes ČTK poskytl mluvčí soudu Petr Knötig. Národní protidrogový koordinátor Jindřich Vobořil
rozhodnutí vítá.

Soudci zvažují, které pravomoci by mohli převést na jiné orgány
10. dubna 2014 - Soudci zvažují, které ze svých pravomocí by mohli přesunout na jiné, mimosoudní
orgány. Podle Soudcovské unie ČR by tento krok pomohl vyřešit současnou přetíženost soudů. Její
viceprezident Tomáš Novosad na dnešní konferenci ve Sněmovně zdůraznil, že i u přesunutých věcí
by lidem zůstala možnost obrátit se na soud s žádostí o přezkum rozhodnutí. Ministryně
spravedlnosti Helena Válkova (ANO) doplnila, že odklon některých agend by měl umožnit nový
občanský soudní řád.

MF a MV podepsaly dohodu o spolupráci proti daňovým únikům
11. dubna 2014 - Ministři financí Andrej Babiš a ministr vnitra Milan Chovanec dnes podpisem
dohody formálně odstartovali tzv. projekt Kobra, tedy spolupráci ministerstva financí a policie v boji
proti velkým daňovým únikům. Ten má za cíl účinněji bojovat a koordinovat spolupráci daňové
správy a policie při boji proti daňovým únikům a daňové kriminalitě. Činnost by měl zahájit
nejpozději do září.

Zdroj: ČTK
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